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Lokala Pensionärsrådet
Sammanträdesdatum : 2023-02- 1 3

Plats:

Tid:

Kommunhuset, Nossan

kl. 09.OO-11 .00

Närvarande:

Gunnar Andersson, 2:e vice ordförande kommunstyrelsen
Carina Fredriksen, ordförande socialnämnden
Janne Andersson, PRO Gäsene
Ulla Franz6n, PRO Gäsene
Ann-Marie Ulvebro, PRO Gäsene
Ulla Wdndel. PRO Gäsene

Birgitta Larsson, PRO Herrljunga
Laila Palm6n, PRO Herrljunga
Uno Sandfridsson, SPF Knutpunkten
Ingbrith Torstensson, SPF Knutpunkten
Lisbeth Dalqvist, SPF Knutpunkten
Rolf Kry, SPF Knutpunkten
Sandra Säljö, socialchef
Emil Hjalmarsson, tf samhällsbyggnadschef
Kerstin Andersson, sekreterare

Förhinder:

Mats Palm, ordförande kommunstyrelsen
Jan Bengtsson, PRO Herrljunga
Viola Wigertsson, PRO Herrljunga
Susanne Johnsen, verksamhetschef Vård och omsorg

§ l Mötet öppnades

Vice ordföranden hälsar alla välkomna och presentationsrunda genomfördes. Gunnar
Andersson meddelar att ordförande Mats Palm fått förhinder och inte kunde delta på dagens
möte

§ 2 Fastställande av dagordning
Dagordningen fastställs enligt kallelsens förslag.

§3 Val av justerare

Ulla Franz6n valdes till justerare.
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§ 4 Introduktion till lokala pensionärsrådet
Kerstin Andersson informerar om att rådet är ett samverkansråd. Mötesdeltagarna kommer få
information om vad som händer i kommunen och kan ge pensionärernas perspektiv. Det finns
ett reglemente som styr rådet och där styrs det upp vilka som ska delta på mötet samt vilka
frågar rådet kan arbeta med.
Pensionärsföreningarna efterfrågar att få ta del av reglementet, vilket de kommer få göra efter
att revideringar i reglementet gjorts. Dessa revideringar kommer göras under våren och det nya
reglementet kommer skickas ut inför nästa möte.

§ 5 Intressentanalys KPMG
Sandra Säljö informerar om att Socialförvaltningen kommer ta fram en äldreomsorgsstrategi
för att kunna möta de utmaningar man står inför inom äldreomsorgen. Joakim Hackström-
Larsson. KPMG, informerar vidare om hur de kommer arbeta med att ta fram
äldreomsorgsstrategin. Han förklarar att under de närmsta månaderna kommer man hämta in
underlag, genomföra intervjuer med mera. Detta kommer sedan analyseras och en
äldreomsorgsstrategi tas fram. Joakim efterfrågar att få träffa deltagare ur pensionärsrådet för
en intervju där man går igenom ett antal frågor och får in uppgifter samt upplevelser. Man
kommer bland annat vilja ha uppgifter om hur målgruppen ser ut i kommunen, nuläget, hur det
sett ut historiskt, framtida behov och alternativ.

Mötet bestämmer att pensionärsföreningarna kommer ha en träff, genom kommunens försorg,
med Joakim angående detta. De kommer få frågeunderlaget inför detta så de kan begrunda det
och eventuellt hämta in ytterligare uppgifter.
Mötet kommer behöva ske inom de närmsta två månaderna för att KPMGs plan för arbetet ska
följas och en strategi ska vara färdig efter sommaren. Kerstin Andersson kommer kontakta
KPMG om en lämplig tid och sedan bjuda in pensionärsföreningarna.

§ 6 Kommunstyrelsen informerar
Gunnar Andersson informerar att kommunstyrelsen har nu en ny sammansättning efter valet.
Presidiet består av samma individer, men man har bytt roller. Kommunstyrelsen kommer
införa ett nytt utskott, Kultur och fritid. Det innebär att man kommer samla ett antal frågor
under kommunstyrelsen istället för att ha det utspritt på flera nämnder. Exempelvis kommer
föreningsbidrag samlas hos kommunstyrelsen.

§ 7 Socialförvaltningen informerar
Sandra Säljö berättar kort om hur socialförvaltningen är organiserad och vilka utmaningar man
står inför i framtiden. Sandra visar hur demografin ser ut rörande äldre, vilka utmaningar
socialförvaltningen står inför med en åldrande befolkning och vilka kostnader det innebär.
Sandra redovisar vad man historiskt arbetat med inom socialförvaltningen med bland annat
effektivisering, nyckelfria lås, ökat behov av hemtjänsten ca 7000 timmar. Sandra förklarar att
man har många budgetutmaningar, men tack vare att man ansöker och använder mycket
statsbidragen möjliggör man att ändå kunna göra många saker som man inte skulle kunnat med
skattefinansierade budgetramen.

Socialförvaltningen har många projekt i gång. Det kommer ske en inflyttning på nya Hagen
under hösten, det leds i projektform av Siv Hagengrinder för att flytten ska bli säker och trygg
för alla brukare. Man kommer även komma igång med Ung omsorg där man kommer anställa
unga personer som kommer vara ute på särskilda boende och genomföra aktiviteter.
Renovering av Hemgården ska komma igång och daglig verksamhet kommer flytta in där.
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Man har även blivit certifierad för vård- och omsorgscollage vilket innebär att man kommer ha
en kvalitetssäkring av de elever som kommer till Herrljunga.

Undersköterskor kommer få en skyddad yrkestitel. Detta innebär inte att de kommer bli
legitimerade, men man måste ansöka om att få ha den titeln hos Socialstyrelsen. Man måste då
ha vissa utbildningar för att få kalla sig undersköterska.

På personalsidan så har man utmaningar med att behålla personal och det kommer bli svårare
att bemanna i framtiden. Detta innebär att man måste börja hitta nya arbetssätt och metoder.

Sandra får frågan om trygghetsboende är ett mellanting mellan hemsjukvård och särskilt
boende. Sandra förklarar det inte är ett mellanting. Ett trygghetsboende har anpassningar i hur
det är byggt och finns en trygghetsvärdinna, men innebär inga ytterligare vårdande insatser.
Sandra förtydligar att det är samhällsbyggnadsförvaltningen som ansvarar för kommunens
trygghetsboende.

Sandra får även frågan om hur man arbetar med medarbetare som har bristande
språkkunskaper. Sandra förklarar att man har grundläggande krav på vilken nivå man ska ha
uppnått på SFI och när man går in i vård och omsorgscollage kommer man ha personer ute i
verksamheten som ska jobba med språkfrågor.

Frågan lyfts om undersköterskorna inte ska ha med sig legitimation när de besöker brukare för
att kunna visa på att de är anställda i kommunen. Sandra förklarar att man inte har
legitimation, men man ska ha tjänstekort med foto för att visa att man arbetar i kommunen,
dock kan hon inte svara på frågan ytterligare utan att stämma av med verksamheten. Hon tar
med sig den frågan.

§ 8 Samhällsbyggnadsförvaltningen informerar
Emil Hjalmarsson berättar att samhällsbyggnadsförvaltningen är i en omorganisation där de
två tidigare nämnderna upplösts och man har två nya nämnder med lite ny uppdelning. I
verksamheten planerar man mycket nya bostäder och främst då i tätorterna. Man planerar även
för industriområden och lite mindre detaljplaner.

Man har påbörjat med tillsyn i kommunen främst då inom bygg, det är ett omfattande arbete
med mycket fokus på tillgänglighet och man tar tacksamt emot tips på fastigheter som har
brister rörande detta. Men tillsynsarbetet gäller även fastigheter och tomter som inte sköts om.

Byggnationen av Lyckan har påbörjats och man kommer framöver bjuda in byggherren som
vill informerar om trygghetsboendet. Frågan ställs om vem som ska bedriva trygghetsboenden,
kommunen eller privata aktörer. Sandra Säljö och Emil Hjalmarsson förklarar att det är
normalt sett är privata aktörer som bygger och tillhandahåller det. Det finns inget kommunalt
ansvar att tillhandahålla trygghetsboende.

Utifrån Emils information om tillsynsarbete och trygghetsboende lyfts frågan om vad som
händer med Gäsenegården. Byggnaden och tomten är inte omskött, samt byggnaden används
inte. Gunnar Andersson berättar att det pratas mycket om vad som ska hända med
Gäsenegården. Det har varit en lång process och hittills har man inte kommit fram till ett
beslut. Sandra Sälj ö berättar att socialförvaltningens behov av Gäsengården har minskat då
lokalerna inte är utformade på ett sådan sätt att de är lämpliga för särskilt boende. Man har
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inget kommunalt ansvar att bedriva trygghetsboende då det är en boendeform som inte är
biståndsbedömt. Emil meddelar att han tar med sig frågan om skötsel av utsidan till
fastighetsskötarna. Sandra berättar att man har fått ett statsbidrag för att bedriva språkcaf6
under en period på Gäsenegården.

Emil informerar att man håller på att titta på renoveringar av vissa av kommunens fastigheter
så som Altorpsskolan och simhallen.

Kopplat till tillsynsarbetet förvaltningen bedriver så får Emil frågan om angående den enda
bankomaten som nu finns i Herrljunga. Det är svårt att ta ut pengar då trottoaren är ojämn och
inte så bred eftersom den ligger nära vägen så det är svårt att stå där med exempelvis rullator.
Emil rekommenderar att man ska kontakta fastighetsägaren i första hand gällande utformning
kring bankomaten, därefter kan man kontakta kommunens tillsynsdel angående
tillgängligheten.

§ 9 Övriga frågor
SPF lyfter att man har tagit fram ett hemtjänstindex och att Herrljunga ligger på 238 plats i det
indexet. Sandra Säljö förklarar att man har inte fått helt klart för sig vad det är man har tittat
på. Sandra informerar om att man jobbar mycket med uppföljning och hur man ska förbättra
verksamheten. I dagsläget avvaktar man lite att agera på det index SPF tagit fram, då man inte
riktigt vet vad det är den mäter på.

Frågan lyfts vem som ansvarar för vägarna då det är flera som är dåliga. Gunnar förklarar att
kommunen inte kan påverka skötsel av vägar då det är Trafikverket som ansvarar för de flesta
vägarna i kommunen. Kommunförbundet i Sjuhärad kan lyfta saker, men då ska det vara större
saker än exempelvis vägbeläggning. Herrljunga kommun lyfter ständigt frågan om den dåliga
vägstandarden i vår kommun. Emil berättar att man försöker påverka det lokala nätverket, men
det är svårt då pengarna inte finns och mindre trafiknätverket är inte prioriterade.

§ 10 Nästa möte
Nästa mötestid för pensionärsrådet är den 1 1 maj kl. 13.00-15.00, lokal Nossan, kommunhuset.

Vid protokollet :

Gunnar Andersson
MötesordförandeSekreterare
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